
ZÁPIS  Č. 13/2020 

z veřejného zasedání zastupitelstva obce Skalice 
konaného dne 25. 2. 2020 od 18:00 hodin 

v zasedací místnosti OÚ ve Skalici 
 
 
Přítomní zastupitelé: 7 (viz prezenční listina) 
Nepřítomen: 0 
 
Přítomní občané: (viz prezenční listina) 
 

 

Program jednání: 

1) Zahájení. 

2) Jmenování zapisovatele a ověřovatelů zápisu. 

3) Kontrola zápisu č. 12/2019 vč. souhrnu usnesení.  

4) Informace o plnění rozpočtu. 

5) Rozpočtová opatření. 

6) Projednání a schválení inventarizace majetku k 31. 12. 2019. 

7) Žádost o poskytnutí dotace organizaci Obecný zájem z.s., Smiřice. 

8) Žádost o poskytnutí dotace organizaci Senioři Smiřice z.s.  

9) Projednání slevy na svoz komunálních odpadů v roce 2020. 

10) Návrh opatření obecné povahy – územní opatření o stavební uzávěře. 

11) Doplnění obecně závazných vyhlášek. 

12) Změna zřizovací listiny Mateřské školy, Číbuz. 

13) Dohoda o ukončení nájemní smlouvy a návrh smlouvy o výpůjčce s MŠ Číbuz. 

14) Účast obce v kampani „Vlajka pro Tibet“. 

15) Projednání výše odměn pro neuvolněné členy zastupitelstva. 

16) Delegace zástupce na Valnou hromadu VAK HK a.s. 

17) Navýšení počtu zaměstnanců obce o stálého pracovníka pro úklid a údržbu. 

18) Žádost o příspěvek do veřejné sbírky na pomoc obci Bublava. 

19) Diskuse: 

a) názvy a rozmístění zastávek bus v obci, 

b) účelová komunikace p.p.č. 620/47 v k.ú. Skalice u Smiřic (lok. B11), 

c) informace odboru životního prostředí Magistrátu HK o provozování jednotné obecní 

kanalizace, 

d) informace k přípravě Obecního plesu 2021, 

e) Vítání občánků 2020, 

f) Různé. 

20) Závěr. 

 

 



 

Průběh jednání:  

1) Zahájení 

Mgr. Pavel Kavalír, starosta obce, zahájil veřejné zasedání zastupitelstva v 18:00.  
Je přítomno 7 zastupitelů. Zastupitelstvo je tedy usnášeníschopné. Dále starosta 
seznámil přítomné s programem zasedání, vč. návrhu na doplnění (nové body 8, 16-18 
a 19 a-d), paní místostarostka Ing. Faltová navrhla doplnění diskuse o bod 19 e) 
Informace o vítání občánků. Starosta požádal zastupitelstvo o schválení takto 
doplněného programu.  

Usnesení č. 13/1/2020 
Zastupitelé schvalují program zasedání, vč. navrženého doplnění. 

Hlasovalo:  
pro – 7 
proti – 0  
zdržel se – 0  
 

2) Jmenování zapisovatele a ověřovatelů zápisu 

Starosta jmenuje zapisovatelkou paní Mgr. Lenku Lankašovou a ověřovateli zápisu  
paní Zuzanu Kejřovou a Ing. Kateřinu Faltovou. 

Zastupitelé berou informaci na vědomí. 
 

3) Kontrola zápisu č. 12/2019 vč. souhrnu usnesení  

Starosta Mgr. Kavalír seznámil přítomné se zápisem č. 12/2019 a konstatoval, že nebyly 
doručeny žádné písemné připomínky a připomínky neuplatnil ani nikdo z přítomných.  

Usnesení č. 13/2/2020 

Zastupitelé schvalují Zápis č. 12/2019, vč. Souhrnu usnesení, bez připomínek. 

Hlasovalo:  
pro – 7 
proti – 0 
zdržel se – 0 
 

4) Informace o plnění rozpočtu za období 1-12/2019 

Účetní a správce rozpočtu, paní Martina Pultrová informovala zastupitele o plnění 
rozpočtu v roce 2019. Příjmy činily 12 388 417,03 Kč na upravený rozpočet  
11 798 348,70 Kč, tj. plnění na 105 %. Výdaje byly ve výši 16 337 392,83 Kč na upravený 
rozpočet 19 437 897,00 Kč, tj. plnění na 84 %. Na všech účtech obce je k 31. 12. 2019 
uloženo 7 880 980,98 Kč (včetně účtu stavebního spoření).  

Zastupitelé berou informaci na vědomí. 
 

5) Rozpočtová opatření 

Účetní a správce rozpočtu, paní Martina Pultrová, seznámila zastupitele se 
závěrečným rozpočtovým opatřením č. 19/2019, které na základě pověření 



zastupitelstva ze dne 10. 12. 2019 (č. usnesení 12/8/2019) přijal starosta dne 
31.12.2019. Jedná se o úpravu schváleného rozpočtu ve výdajích celkem  
o 181 208,- Kč, v příjmech celkem o 873 025,- Kč a ve financování (převod prostředků 
z účtu stavebního spoření na běžný účet obce). A také o rozpočtovém opatření  
č. 1/2020, které přijal dne 30. 1. 2020 starosta na základě pověření. Jedná se o úpravu 
schváleného rozpočtu ve výdajích o částku 400,- Kč (finanční vypořádání dotace SDH). 

Zastupitelé berou informaci na vědomí 

 

6) Projednání a schválení inventarizace majetku k 31. 12. 2019. 

Mgr. Lenka Lankašová, předsedkyně inventarizační komise, seznámila zastupitelstvo 
s návrhem inventarizační zprávy. Zahájení inventur proběhlo 31. 12. 2019 a ukončení 
15. 1. 2020. Komise ve složení Mgr. Lenka Lankašová (předsedkyně), Zuzana Kejřová  
a Mgr. Ivana Kudrnáčová (členky) provedla za přítomnosti odpovědných osob řádnou 
fyzickou inventuru, případně inventuru dokladovou, veškerého majetku obce se 
závěrem, že inventarizační rozdíly nebyly zjištěny; majetek je řádně zabezpečen proti 
zcizení, je udržován v pořádku a ve stavu schopném provozu. Inventarizační komise při 
inventurách rovněž posoudila zbývající dobu životnosti majetku dle odpisového plánu 
a změny v době používání dlouhodobého majetku nejsou doporučeny. 

Usnesení č. 13/3/2020 

Zastupitelé schvalují inventarizační zprávu bez připomínek.  

Hlasovalo:  

pro – 7 
proti – 0 
zdržel se – 0 

 

7) Žádost o poskytnutí dotace organizaci Obecný zájem z.s., Smiřice. 

Starosta informoval zastupitele o žádosti doručené dne 3. února 2020, č.j. 90/2020/S 
o poskytnutí dotace z rozpočtu obce Skalice ve výši 40 000,- Kč. Zároveň starosta 
informoval o dopisu Ing. Vladimíra Dernera, náměstka hejtmana kraje pro oblast 
sociálních věcí, kde pan náměstek vybízí obce k spoluúčasti při zajištění sociálních 
služeb poskytovaných našim občanům ve výši alespoň 3 % z daňových příjmů obce (cca 
240 000,-Kč v případě naší obce). Dle informace Mgr. Ivety Brzkové, ředitelky 
organizace bylo v roce 2018 bylo v péči 6 klientů z naší obce, poskytnuto bylo  
406,7 hod. péče a bylo provedeno celkem 915 návštěv, v roce 2019 to bylo 5 klientů, 
poskytnuto bylo 682,66 hodin v rámci 686 návštěv. Při příspěvku obce ve výši 40 000 
Kč to vychází přibližně na 60 Kč/hod., od klientů spolek vybírá průměrně 30,40 Kč  
na jednu návštěvu, resp. hodinu péče. Je tedy zřejmé, že náklady samotné organizace 
jsou výrazně vyšší (celkové náklady činí průměrně cca 630 Kč/hod. poskytované péče).  

  Usnesení č. 13/4/2020 

Zastupitelé schvalují poskytnutí dotace organizaci Obecný zájem, z.ú. ve výši 40 000 Kč  
a uzavření veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace s uvedeným příjemcem.  

 
 



Hlasovalo:  

pro – 7 
proti – 0 
zdržel se – 0 

Plněním pověřen: Mgr. Pavel Kavalír                                  Termín splnění: 30. 4. 2020 

 

8) Žádost o poskytnutí dotace organizaci Senioři České republiky z.s., Městská 
organizace Smiřice 

Starosta informoval zastupitele o žádosti doručené dne 11. 2. 2020, č.j. 74/2020/S  
o poskytnutí dotace z rozpočtu obce Skalice ve výši 3 700,- Kč. Podle informace 
předsedkyně městské organizace ve Smiřicích je členem spolku 22 občanů Skalice.   

Usnesení č. 13/5/2020 

Zastupitelé schvalují poskytnutí dotace organizaci Senioři Smiřice, z.ú. ve výši 3 700,- Kč  
a uzavření veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace s uvedeným příjemcem.  

Hlasovalo:  

pro – 7 
proti – 0 
zdržel se – 0 

Plněním pověřen: Mgr. Pavel Kavalír                                  Termín splnění: 30. 4. 2020 

 

9) Projednání slevy na svoz komunálních odpadů v roce 2020. 

Vzhledem k tomu, že se na prosincovém zasedání zastupitelstva nepodařilo ve věci 
poskytnutí slevy na svoz směsného komunálního odpadu občanům ze strany obce pro 
rok 2020 přijmout relevantní usnesení, předložil starosta návrh na neposkytnutí slevy 
v jakékoli výši s odůvodněním, že se nejedná o systémové řešení odpadového 
hospodářství obce, každoročně dochází ke zvyšování nákladů na likvidaci odpadu a 
obec tedy doplácí stále více prostředků ze svého rozpočtu, navíc se předpokládá, 
s ohledem na blížící se zákaz skládkování v roce 2030 (původně 2024), skokový růst 
nákladů. Pokud obec nebude nadále poskytovat slevu, pak meziroční nárůst výdajů 
občanů bude činit 110–441 Kč/rok podle typu svozu. Nejvíce při plném týdenním svozu. 
Zde je však možno při zvýšení míry třídění odpadu ušetřit např. při přechodu  
na čtrnáctidenní svoz 971 Kč/rok (týdenní svoz v roce 2019 využívalo 21 domácností).  

Tab. cen za jednotlivé typy svozů v roce 2020 (plná cena/cena po slevě 10 %)    

Typ svozu 41 x 36 x 26 x 13 x 21 x 7 x 

Plná cena 2020, vč. DPH 15 % 2690,- 2484,- 1 719,- 942,- 1 425,- 668,- 

Sleva 10 % 269,- 248 172,- 92,- 142,- 67,- 

Cena po slevě vč. DPH 2421,- 2236,- 1547,- 850,- 1 283,- 601,- 

 

Usnesení č. 13/6/2020 

Zastupitelé schvalují neposkytnutí slevy občanům na svoz směsného komunálního 
odpadu v roce 2020 z ceníku svozové společnosti.  



Hlasovalo:  

pro – 6 
proti – 1 (M. Karpíšek) 
zdržel se – 0 

 

10) Návrh opatření obecné povahy – územní opatření o stavební uzávěře 

Starosta informoval zastupitele o tom, že dne 6. ledna 2020 odeslal žádost o stanovisko 
k Návrhu OOP – územní opatření o stavební uzávěře, č.j. 382/2019/S, dotčeným 
orgánům, které měly na vyjádření lhůtu 30 dnů. V této lhůtě se vyjádřil pouze odbor 
životního prostředí a odbor památkové péče Magistrátu města Hradce Králové  
a Krajská hygienická stanice Královéhradeckého kraje, ve všech třech případech bez 
námitek. Dne 11. 2. 2020 byl tedy návrh v původním znění schváleném zastupitelstvem 
dne 10. 12. 2019 (usnesení č. 12/10/2019) vyvěšen na úřední desce OÚ ve Skalici. Ve 
lhůtě 30 dnů tak mohou občané uplatnit své námitky. Návrh bude předložen na dalším 
veřejném zasedání zastupitelstva k případnému vypořádání námitek a schválení 
konečné verze. Jedná se o lokality A11, A11b, A12a, A12b platného Územního plánu 
obce Skalice a jeho změny č.1 v k.ú. Skalička nad Labem a uvedeným opatřením dochází 
k omezení stavební činnosti. 

Diskuse: 

Do diskuse se přihlásil pan  s dotazem, z jakého důvodu obec navrhuje 
stavební uzávěru právě nyní, v jakém horizontu bude mít obec nový územní plán a zda 
příprava územního plánu bude reflektovat skutečné potřeby obce. Starosta Kavalír 
vysvětlil, že stavební uzávěra byla pro dané lokality připravována již v minulosti, měla 
reagovat na územní studii, která podmiňovala tamní výstavbu zřízením nové sítě 
komunikací. Výstupy studie se však nedostaly do změny č. 1 stávajícího územního 
plánu. Nyní je již více než rok rozjeta příprava nového územního plánu, který musí dle 
přechodného opatření platného stavebního zákona obec vydat do 31. prosince 2022, 
navíc máme v současnosti schváleny dotace z MMR i z kraje na pořízení ÚP, takže je 
nežádoucí pořizování územního plánu zbytečně protahovat. Nový územní plán již bude 
podmínky zastavitelnosti uvedených lokalit řešit. Ať už podobnými podmínkami, jaké 
navrhovala územní studie, případně určitou etapizací. Z hlediska rozvoje obce není nyní 
žádoucí, aby v krátké době došlo ke skokovému zvýšení obyvatelstva jedné místní části 
bez zřízení potřebné infrastruktury, bez jasně daných a vymahatelných podmínek. Pan 
zastupitel Karpíšek doplnil, že zásadní je před zahájením výstavby dořešit dopravní 
napojení lokalit. Paní místostarostka Faltová připomněla, že na strategickém plánu 
obce se nyní opět pracuje v užším kruhu řešitelů a potřeby obce budou samozřejmě 
průběžně konfrontovány i s pracemi na ÚP.      

Zastupitelé berou informaci na vědomí. 

 

11) Doplnění obecně závazných vyhlášek. 

Starosta Kavalír informoval zastupitele, že na základě usnesení zastupitelstva ze dne 
10. 12. 2019 byly usnesením č. 12/11/2019 schváleny novelizace vyhlášek č. 1/2019,  
o místním poplatku ze psů, č. 2/2019, o místním poplatku za užívání veřejného 
prostranství a č. 3/2019, o stanovení systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, 
využívání a odstraňování komunálních odpadů a nakládání se stavebním odpadem  



na území obce Skalice, to vše v souvislosti s novelou zákona č. 565/1990 Sb., o místních 
poplatcích, kterou schválila Poslanecká sněmovna Parlamentu České republiky dne 15. 
října 2019. Novelizované vyhlášky byly zaslány k posouzení zákonnosti na odbor 
veřejné správy, dozoru a kontroly Ministerstva vnitra České republiky. Vyhlášky nebyly 
shledány v rozporu se zákonem, nicméně byly uplatněny připomínky mající 
doporučující charakter a tyto byly do aktuálního znění vyhlášek zapracovány. Následně 
bude oprava těchto tiskových chyb zveřejněna na úřední desce OÚ. 

Zastupitelé berou informaci na vědomí. 

 

12) Změna zřizovací listiny Mateřské školy, Číbuz. 

Starosta Kavalír předložil zastupitelům návrh na úpravu zřizovací listiny Mateřské školy, 
Číbuz v souvislosti s dále navrhovanou změnou právního titulu k nakládání s majetkem 
předaným jí zřizovatelem k užívání. Dosud hradila mateřská škola obci nájemné ve výši 
91 176,- Kč ročně za užívání školní budovy, a to z provozního příspěvku od zřizovatele. 
Šlo tak fakticky jen o přesun prostředků od zřizovatele k organizaci a následně zpět. 
Nově se navrhuje poskytnout škole budovu bezplatně na základě smlouvy o výpůjčce. 

Diskuse: 

V rámci diskuse vznesl pan zastupitel Jílek dotaz, zda se počítá s tím, že finanční 
prostředky ve výši původního ročního nájemného zůstanou MŠ k dispozici na její 
rozvoj. Starosta Kavalír ujistil, že uvítá možnost použití těchto prostředků na rozvoj MŠ, 
nicméně, že by rád s novou paní ředitelkou po jejím zapracování projednal i možnosti 
zlepšení hospodaření MŠ.  

Usnesení č. 13/7/2020 

Zastupitelé schvalují vydání zřizovací listiny, resp. úplného znění novely zřizovací listiny, 
pro Mateřskou školu, Číbuz jako příspěvkovou organizaci obce ke dni 1. 4. 2020. 

Hlasovalo:  

pro – 7 
proti – 0 
zdržel se – 0 

Plněním pověřen: Mgr. Pavel Kavalír                                  Termín splnění: 31. 3. 2020 

 

13) Dohoda o ukončení nájemní smlouvy a návrh smlouvy o výpůjčce s MŠ Číbuz. 

V souvislosti s předchozím bodem navrhuje starosta schválit dohodu o skončení nájmu 
nebytových prostor na základě smlouvy ze dne 11. 12. 2002 uzavřenou mezi Obcí 
Skalice a Mateřskou školou, Číbuz a následně schválit Smlouvu o výpůjčce nebytových 
prostor v objektu č.p. 20 v Číbuzi.     

Usnesení č. 13/8/2020 

Zastupitelstvo schvaluje návrh Dohody o skončení nájmu nebytových prostor  
na základě smlouvy ze dne 11. 12. 2002 uzavřené mezi Obcí Skalice a Mateřskou školou, 
Číbuz. Zastupitelstvo zároveň schvaluje návrh Smlouvy o výpůjčce nebytových prostor 
v objektu č.p. 20 v Číbuzi. Zastupitelstvo pověřuje starostu obce, Mgr. Pavla Kavalíra, 



uzavřením uvedené dohody o skončení nájmu a k následnému uzavřením smlouvy  
o výpůjčce nebytových prostor. 

Hlasovalo:  

pro – 7 
proti – 0 
zdržel se – 0 

Plněním pověřen: Mgr. Pavel Kavalír                                  Termín splnění: 31. 3. 2020 

 

14) Účast obce v kampani „Vlajka pro Tibet“. 

Dne 15. 1. 2020 obdržel zdejší obecní úřad žádost Spolku Lungta o připojení se 
k mezinárodní kampani „Vlajka pro Tibet“ dne 10. 3. 2020 jako připomínku 61. výročí 
povstání Tibeťanů proti čínské okupaci Tibetu, které bylo násilně potlačeno armádou 
Čínské lidové republiky a při němž zahynulo na 80 tis. Tibeťanů. Starosta navrhuje se 
ke kampani symbolicky připojit stejně jako v předchozím roce, a to formou vylepení 
plakátu s Tibetskou vlajkou dne 10. 3. 2020 na okno obecního úřadu.  

Usnesení č. 13/9/2020 

Zastupitelé schvalují připojení se ke kampani „Vlajka pro Tibet“ formou vylepení 
plakátu s Tibetskou vlajkou dne 10. 3. 2020 na okno obecního úřadu.  

Hlasovalo:  

pro – 6 
proti – 0 
zdržel se – 1 (M. Karpíšek) 

Plněním pověřen: Mgr. Pavel Kavalír                                  Termín splnění: 10. 3. 2020 

 

15) Projednání výše odměn pro neuvolněné členy zastupitelstva. 

Starosta informoval zastupitele, že 9. 12. 2019 došlo k novelizaci nařízení vlády  
č. 318/2017 Sb., o výši odměn členů zastupitelstev územních samosprávných celků, kdy 
dochází od 1. 1. 2020 k navýšení odměn uvolněných členů zastupitelstev a také 
k navýšení maximální výše odměn neuvolněných členů zastupitelstev a to o 10 %. 
V minulosti výše odměn neuvolněných zastupitelů vždy vycházela z maximální výše 
dané zmíněným nařízením vlády, vyjma funkce místostarosty, kdy se jednalo o 20 % ze 
stanovené maximální výše. Starosta Kavalír navrhl, aby se všem řadovým členům 
zastupitelstva, stejně jako předsedům výborů, zvýšily odměny tak, jak umožňuje novela 
vládního nařízení a aby výše odměny neuvolněné místostarostky nadále činila 20 % 
z maximální částky určené nařízením.  Nově též starosta navrhl, aby se zavedla odměna 
pro člena výboru zastupitelstva, který je zároveň zastupitelem. Od loňského roku je 
totiž řadovým členem výboru a zároveň zastupitelem pan dr. Jílek.  

Usnesení č. 13/10/2020 

Zastupitelé schvalují výši odměn pro neuvolněné členy zastupitelstva od 1. 3. 2020 
v této výši: 

- neuvolněný člen zastupitelstva bez další funkce 1 448,- Kč, 

- předseda výboru zastupitelstva 2 894,- Kč, 



- člen výboru zastupitelstva 2 412,- Kč, 

- místostarosta ve výši 20 % z částky 26 051,- Kč stanovené uvedeným nařízením, tj. 
5 210,- Kč (místostarostka vykonává zároveň funkci neuvolněného předsedy výboru 
pro kulturu, školství, sport a sociální věci a za tuto funkci žádnou odměnu nepobírá. 
Na základě § 74 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, u ní nedochází k souhrnu odměn 
a je odměňována pouze za funkci neuvolněné místostarostky). 

Hlasovalo:  

pro – 7 
proti – 0 
zdržel se – 0 

 

16) Delegace zástupce na Valnou hromadu VAK HK a.s. 

Starosta Mgr. Kavalír informoval zastupitele o sdělení společnosti Vodovody  
a kanalizace Hradec Králové, a.s. k zákonné povinnosti obce – akcionáře VAK – prokázat 
oprávnění k jednání na řádné valné hromadě společnosti rozhodnutím zastupitelstva 
obce o delegaci zástupce na tuto valnou hromadu. Valná hromada se koná dne 3. 6. 
2020. 

Usnesení č. 13/11/2020 

Zastupitelé schvalují delegování starosty obce Mgr. Pavla Kavalíra na valnou hromadu 
VAK. 

Hlasovalo:  

pro – 7 
proti – 0 
zdržel se – 0 

 

17) Navýšení počtu zaměstnanců obce o stálého pracovníka pro úklid a údržbu. 

Starosta Kavalír sdělil zastupitelům úmysl přijmout do trvalého pracovního poměru  
na pozici technický pracovník obce dalšího zaměstnance z důvodu zajištění celoroční 
údržby obce, vč. správy nově zakoupených nemovitostí a pomoci při realizaci 
rozvojových projektů obce (péče o lesní pozemky obce, péče o dřeviny, likvidace 
bioodpadu, údržba místních komunikací a veřejných prostranství, drobné opravy 
mobiliáře, techniky a budov ve vlastnictví obce apod). Navrhuje se uzavřít pracovní 
poměr na dobu určitou v délce trvání 1 rok s tříměsíční zkušební dobou s možností 
následného prodloužení či změny pracovního poměru na dobu neurčitou.  

Diskuse: 

Pan zastupitel Karpíšek apeloval na to, aby se vybral kvalitní pracovník, který bude 
zodpovědně vykonávat svoji práci. 

Usnesení č. 13/12/2020 

Zastupitelé schvalují navýšení počtu zaměstnanců obce o dalšího pracovníka obce 
(neúředníka). Pracovní poměr bude uzavřen na dobu určitou v délce trvání 1 rok 
s tříměsíční zkušební dobou a s možností následného prodloužení či změny pracovního 
poměru na dobu neurčitou.  



Hlasovalo:  

pro – 7 
proti – 0 
zdržel se – 0 

 

18) Žádost o příspěvek do veřejné sbírky na pomoc obci Bublava. 

Zdejšímu obecnímu úřadu byla doručena Žádost o příspěvek do veřejné sbírky  
na pomoc obci Bublava. Obec se v důsledku porušení rozpočtové kázně při čerpání 
dotace na stavbu akvaparku v letech 1999-2002 dostala do finančních potíží. Celkový 
dluh činil necelých 31 mil. Kč, k dnešnímu dni činí 12,9 mil. Kč, přičemž příjem obce  
ze státního rozpočtu činí cca 5,5 mil Kč ročně. Obec má cca 400 stálých obyvatel. Obec 
získala v roce 2018 od MF ČR bezúročnou návratnou finanční výpomoc ve výši 12,9 mil. 
Kč, díky níž vyrovnala své závazky vůči FÚ a zbavila se tak exekučních příkazů na svých 
nemovitostech. Půjčku bude obec splácet dalších 14 let. Prostředky z veřejné sbírky 
chce obec použít k rychlejšímu splacení půjčky tak, aby vlastní prostředky mohly být 
využity k základnímu rozvoji infrastruktury této krušnohorské obce. Sbírku vyhlásil 
Karlovarský kraj. Na transparentním účtu je k dnešnímu dni necelých 1,5 mil. Kč.  

V rámci diskuse převážily názory zastupitelů, že příspěvky máme poskytovat spíše 
obcím z našeho regionu v případě nějakých živelných katastrof, nikoli obcím z jiného 
kraje, které se do obtíží dostaly špatným hospodařením.   

Usnesení č. 13/13/2020 

Zastupitelstvo schvaluje neposkytnutí příspěvku do veřejné sbírky vyhlášené 
Karlovarským krajem na pomoc obci Bublava. 

Hlasovalo:  

pro – 6 
proti – 0 
zdržel se – 1 (P. Kavalír) 

 

19) Diskuse 

a) Názvy a rozmístění zastávek bus v obci. 

Starosta Kavalír informoval zastupitele o dopise z odboru dopravy KÚ 
Královéhradeckého kraje ohledně nových smluv s autobusovými dopravci a s tím 
souvisejícími licencemi na všechny dotované linky v KHK, kdy mj. dochází k revizím 
názvosloví a využití autobusových zastávek v kraji. Obce tak mají možnost 
navrhnout změnu názvu své zastávky, její přemístění či zřízení zastávky nové. 

V rámci diskuse zaznělo, že rozmístění i pojmenovaní současných zastávek je 
vyhovující a není tak potřeba iniciovat žádnou změnu. 

Zastupitelé berou informaci na vědomí 

  

  



b) Účelová komunikace p.p.č. 620/47 v k.ú. Skalice u Smiřic (lok. B11). 

Starosta Kavalír informoval zastupitele o jednání s majiteli pozemků p.č. 620/49, 
620/50 a 620/67 v k.ú. Skalice u Smiřic (lok. B11 platného územního plánu obce) 
ohledně plánovaného zřízení účelové komunikace k předmětným pozemkům. 
Komunikace by se zřizovala na pozemku obce p.č. 620/47. Vlastníci zde již provedli 
na vlastní náklady geodetické zaměření a vytýčení pozemku a následně plánují 
provést zpevnění povrchu. Je třeba rozhodnout, zda obec udělí souhlas 
s umístěním stavby a veškeré náklady spojené s projektovou dokumentací  
a případným územním rozhodnutím a stavebním povolením ponesou navrhovatelé 
a následně dojde k předání dokončené stavby do majetku obce nebo zda bude 
žadatelem sama obec a s žadateli se finančně vypořádá jiným způsobem. 

Diskuse: 

Pan zastupitel Karpíšek vyjádřil názor, že v žádném případě není možné takové 
aktivity sponzorovat z obecního rozpočtu, maximálně je možné vypomoci např. 
poskytnutím recyklátu. 

Pan  se domnívá, že věc by bylo možné řešit např. smlouvou o smlouvě 
budoucí a spolu s panem zastupitelem Stehnem přislíbil starostovi, že se řešením 
bude zabývat Výbor pro investice a rozvoj obce (stavební výbor) 

Zastupitelé berou informaci na vědomí 

 

c) Informace odboru životního prostředí Magistrátu HK o provozování jednotné 
obecní kanalizace. 

Starosta informoval zastupitele o dopisu odboru životního prostředí Magistrátu 
města Hradce Králové ohledně provozování jednotné obecní kanalizace. V dopise 
vedoucí oddělení vodního hospodářství upozorňuje obce na povinnosti spojené 
s provozováním veřejné kanalizace (např. určený provozovatel kanalizace, 
výkresová dokumentace – pasport kanalizace, vedení majetkové a provozní 
evidence, kanalizační řád, písemná smlouva s odběrateli, plán financování obnovy, 
odběry vzorků aj.) a na možné sankce při neplnění těchto povinností. Lhůta pro 
realizaci uvedených povinností je stanovena do 31. 12. 2020, pokud vlastník 
nebude poté plnit své povinnosti, vodoprávní úřad nebude od 1.1.2021 povolovat 
domovní ČOV s odváděním předčištěných vod do kanalizace.  

Diskuse: 

Pan zastupitel Karpíšek na základě své zkušenosti s vedením obce ujistil, že obec 
plní podmínky už tím, že zajišťuje provádění odběrů vzorků a rozborů odpadních 
vod, disponuje původní dokumentací dešťové kanalizace a vede majetkovou 
evidenci. 

Pan  doporučuje prověřit skutečný stav a vycházet z dané situace, není 
možné retrospektivně uplatňovat podmínky na provoz, pokud již v minulosti takto 
příslušný úřad schválil. Další kroky již podnikat v souladu s aktuální legislativou. 

Zastupitelé berou informaci na vědomí  

 

 



d) Informace k přípravě Obecního plesu 2021. 

Ing. Kateřina Faltová, místostarostka a předsedkyně výboru pro kulturu, školství  
a sociální věci informovala zastupitele o termínu obecního plesu v roce 2021 a o 
nové kapele. Ples se uskuteční v sobotu 13. 2. 2021 v KS Dvorana Smiřice. 
S ohledem na personální situaci v kapele HEKTOR byla na základě diskuse členů 
výboru a starosty vybrána kapela Labyrint. Jde o osvědčenou kapelu s širokým 
repertoárem a množstvím instrumentů. Honorář bude sice výrazně vyšší, než 
v případě stávající kapely, ale změna by mohla přinést i výrazně větší prodej lístků. 
Ing. Faltová zároveň vybídla k diskusi, zda zařizovat předtančení, které stojí další 
prostředky, přičemž nová kapela je schopna si zábavu zajistit sama. Dále je třeba 
sehnat dostatek pomocníků k zajištění tomboly a promyslet její provedení. Také je 
třeba se ještě domluvit, zda uzavřít s kapelou smlouvu již nyní, nebo až koncem 
roku.  

Diskuse: 

Paní zastupitelka Lankašová doporučuje uzavřít smlouvu dříve. Dále doporučuje 
zvážit na příští rok trasu a zastávky autobusu (náklady na autobusovou dopravu 
jsou cca 6 000,- Kč).  

Pan zastupitel Karpíšek vyjádřil pochybnost, zda při zvýšení výdajů na kapelu bude 
ples ještě ziskový. 

Starosta Kavalír předpokládá, že se zvýší prodej vstupenek, protože tato kapela je 
známá a při plesech, kde hraje (vč. Dvorany) bývá obvykle vyprodáno.  

Zastupitelé berou informaci na vědomí 

e) Vítání občánků 

Paní místostarostka Faltová informovala, že ve středu 18. března 2020 se v MŠ 
Číbuz bude konat Vítání občánků, pozvání se týká všech dětí narozených v roce 
2019, jednoho dítěte narozeného na konci roku 2018 a jednoho narozeného 
v lednu 2020. Kulturní program zajistí učitelky a děti z MŠ. Maminky obdrží květinu 
a pro děti je připraven dárek na památku – bryndáček s výšivkou „Občánek Skalice“ 
a kniha Číbuz, Skalice, Skalička. Od dřívější úvahy o pořízení přívěsku bylo upuštěno. 

f) Různé  

Starosta informoval, že v lednu došlo konečně k bezúplatnému převodu pozemků 
sportovního hřiště ve Skalici ze státu do vlastnictví obce (607/1, 610/2 a 610/7). 

Zastupitelé berou informaci na vědomí 

20) Závěr  

Starosta Mgr. Pavel Kavalír ukončil zasedání zastupitelstva v 20:30 hodin. 

Zapsala: Mgr. Lenka Lankašová v.r.   Ověřovatelé zápisu: 

Zuzana Kejřová v.r. 
Ing. Kateřina Faltová v.r. 

Starosta: Mgr. Pavel Kavalír v.r.  
Skalice 6. 3. 2020 


